
	

	 1	

R	E	F	E	R	A	T		

Bestyrelsesmøde	
Tid:	lørdag	d.	11/02	2023	kl.	13:00.	

Sted:	Scandic	Odense,	Hvidkærvej	25,	5250	Odense.	

Deltagere:	Palle	Nielsen	(formand),	Bo	Lorenzen	(kasserer),	Søren	Hyllegaard,	Henrik	Stuhr,	Jesper	

Kierkegaard,	Marie	Christensen,	Luca	Holt,	Bjørn	Ulriksen.	

Udover	bestyrelsen	deltager:	Michael	Yde	(driftsleder).	

	

	

1. Godkendelse	af	dagsorden	

a. Ingen	ændringer.	

2. Underskrivning	af	referat	fra	sidste	bestyrelsesmøde	

a. Referatet	fra	29-10-22	(budgetmødet)	blev	underskrevet.	

3. Orientering	fra	Driftsleder	v/Michael	

a. Status	for	aktivitetskalenderen	i	1.	halvår	2023.	

b. Tidsplan	for	årsregnskab	for	2022	blev	gennemgået,	herunder	fristen	for	at	aflevere	

bilag	fra	2022.	

c. Der	er	opstået	et	behov	for	at	smidiggøre	forretningsgangen	ift.	kontering	af	bilag.	Det	

forsøges	afhjulpet	ved	at	Sportschef	Thor	Hyllegaard	fremover	tillades	at	kontere	

aktiviteter	der	hører	under	eliteområdet.	Konteringsnumre	der	ikke	længere	benyttes	

skal	slettes	og	ikke	anvendes	igen	til	andre	formål.	Bo	Lorenzen	har	tilkendegivet	at	

han	vil	afholde	et	møde	med	IKC	Regnskab	herom.	Den	nye	kontoplan	skal	være	klar	til	

udarbejdelse	af	årsrapporten.	
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d. Det	litauiske	brydeforbund	har	taget	initiativ	til	at	udforme	en	

fælles	skrivelse	fra	de	nordiske	brydeforbund.	Skrivelsen	vedrører	

et	forsat	ønske	om	sportslig	udelukkelse	af	Rusland	og	

Hviderusland.	Bestyrelsen	vedtog	at	bakke	op	om	dette	initiativ.	

e. Favrskov	Brydeklub	er	fritaget	for	at	betale	klubkontingent	i	2023	grundet	dårlig	

økonomi	og	få	aktive	i	brydeklubben.	

f. Det	er	forsat	et	stort	problem	ift.	dommerrekrutteringen	at	enkeltpersoner	ved	

stævner	udviser	en	utroligt	dårlig	adfærd.	Forsøg	på	at	korrigere	adfærden	fra	centralt	

hold	i	Danmarks	Brydeforbund	herunder	bestyrelsen	har	indtil	videre	ikke	været	

succesfuld.	Bestyrelsen	drøftede	hvilke	yderligere	tiltag	der	bør	tages.	Herunder	blev	

muligheden	for	ensretning	af	UWWs	retningslinjer	ift.	bøder	til	klubben	samt	en	mere	

konsekvent	sportslig	udelukkelse	af	vedkommende	personer	drøftet.		

Det	indskærpes	overfor	den	dommeransvarlige	ved	stævnerne,	at	de	kommende	

retningslinjer	på	området	skal	følges.	Dette	med	henblik	på	at	der	kan	udøves	

sanktioner	ved	dårlig	adfærd	i	nærmeste	fremtid.	

4. Orientering	om	det	strategiske	arbejde	2022-2025	v/Michael	

a. Status	på	tilgang	og	opkvalificering	af	dommere	

i. Der	har	været	afholdt	dommerkursus	med	stor	deltagelse	herunder	en	del	helt	

nye	kandidater.	Opfølgning	og	fastholdelse	af	de	nye	kandidater	skal	

revurderes.	Punktet	behandles	fremadrettet	under	det	faste	punkt	på	

dagsordenen:	”Seneste	nyt	fra	udvalgene”.	
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b. Status	på	træneruddannelse	

i. Der	har	været	afholdt	et	kursus	i	januar	måned.	Det	er	ikke	

lykkedes	at	finde	en	underviser	til	forbundets	egne	kurser.	

Der	forsøges	med	ansættelse	af	1-2	faste	undervisere	på	timebasis.	Der	

forsøges	forsat	udbudt	yderligere	et	kursus	i	1.	halvår	2023.	

c. Tilbud	om	uddannelse	til	forbundsbestyrelsen	(DIF).	

i. Bestyrelsen	er	blevet	tilbudt	deltagelse	ved	et	uddannelsesforløb	hos	DIF	for	

medlemmer	af	specialforbundsbestyrelser.	

5. Seneste	nyt	fra	udvalgene	

a. Eliteudvalget	v/Jesper	

i. Bestyrelsen	gennemgik	kort	status	på	elitearbejdet.	Samarbejdet	med	det	

norske	landshold	er	i	fuld	gang,	og	forventes	afsluttet	ifm.	EM	i	foråret.	Søren	

Hyllegaard	overtager	opgaven	med	at	være	bestyrelsens	repræsentant	i	

eliteudvalget.	Dette	er	valgt	ud	fra	et	ønske	om	højere	grad	af	nærhed	i	

hverdagen	samt	at	aflaste	Jesper	Kierkegaard.	

ii. Bestyrelsen	drøftede	kort	proceduren	omkring	U23	landsholdsudtagelse	samt	

tilslutningen	til	årets	forløb.	Herunder	drøftedes	om	tilslutningen	er	lavere	i	

2023	og	mulige	årsager	hertil.	

b. Etablering	af	ad-hoc	arbejdsgruppe	vedr.	dommeruddannelse	v/Michael	
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i. Jf.	vores	strategiske	spor	1	er	der	ønske	om	at	etablere	et	

arbejdsudvalg	vedr.	undervisning	af	dommere.	Vahid	

Abbasi	har	tilbudt	at	stå	i	spidsen	for	udvalget.	Der	vil	blive	

involveret	yderligere	personer	efter	behov.		

6. Godkendelse	af	kontrakt	til	firstmoverklubber	ift.	honoreret	trænerindsats	v/Palle	

a. Bestyrelsen	godkendte	det	materiale	der	blev	præsenteret	fredag	aften.	En	enkelt	

passus	vedr.	økonomi	skal	udspecificeres	så	der	ikke	kan	opstå	tvivl.		

7. Opfølgning	på	kontaktpersonordningen	i	brydeklubberne	v/Palle	

a. Bo	fortalte	om	en	af	hans	klubber	er	dårligt	kørende	på	frivilligsiden.	Han	vil	holde	

kontakten	med	klubben	gennem	foråret.	

b. Bestyrelsens	medlemmer	blev	på	weekendseminaret	sat	ind	i	de	emner	der	med	fordel	

kan	drøftes	i	deres	klubber	i	2023.	Driftsleder	Michael	Yde	samler	et	dokument	til	

klubkontaktpersonerne,	således	relevante	indsatsområder	kan	drøftes	og	

tilfredshedsundersøgelsen	kan	afholdes	inden	sommer.		

8. Genvalg	til	bestyrelsesposter	v/Palle	

a. Følgende	medlemmer	af	bestyrelsen	er	på	valg	ved	det	kommende	

repræsentantskabsmøde:	Palle	Nielsen,	Marie	Jensen	(valgt	for	1	år),	Henrik	Stuhr	og	

Bjørn	Ulriksen.	

b. Alle	af	de	ovenstående	er	villige	til	at	modtage	genvalg.		

9. Dato	for	næste	bestyrelsesmøde		

a. Næste	møde	afholdes	onsdag	d.	26.	april	kl.	18:30	–	som	onlinemøde.	
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10. Eventuelt	

a. Bestyrelsen	blev	præsenteret	kort	for	DIFs	kommende	projekt	

”Fremtidens	idræt	for	børn	og	unge”.		

b. Der	har	været	et	eksempel	på	at	flere	bestyrelsesmedlemmer	bliver	informeret	om	

væsentlige	tiltag	i	Danmarks	Brydeforbund	via	Facebook.	Der	var	et	gennemgående	

ønske	i	bestyrelsen	om	at	dette	minimeres	mest	muligt.	Der	aftaltes	at	oprette	en	fælles	

chattråd,	hvor	der	kan	komme	løbende	information	om	væsentlige	emner	mellem	

bestyrelsesmøderne.	

c. Bestyrelsen	drøftede	den	indskærpede	målgruppe	for	Power	Camp.	Bestyrelsen	

besluttede	at	gå	imod	anbefalingen,	der	således	nu	fastsættes	til	6-15	årige.	

d. Begynderstævnerne	”Nordjysk	Brydering”	vil	som	en	prøveordning	tilføje	muligheden	

for	at	puslinge/drengebryderne	kan	dyste	i	fristilsbrydning.	Det	vil	indledningsvis	

være	et	supplement	til	græsk-romersk.	Der	er	opstart	i	februar.		

e. En	ny	klub	i	Odense	er	i	fuld	gang	med	at	blive	oprettet	ved	kommunen	og	skulle	

allerede	have	tilsagn	om	lokaler	og	økonomisk	støtte.	

f. Palle	Nielsen	fortalte	om	at	arbejdet	med	en	ny	hjemmeside	til	brydning.dk	er	i	gang.	

Han	har	engageret	en	bekendt	fra	Århus	til	arbejdet.	Vedkommende	er	nået	så	langt	i	

arbejdet	at	han	nu	kan	samle	op	hver	14.	dage	med	Palle	Nielsen	/	Driftsleder	Michael	

Yde	ift.	rettelser	og	tilpasning	af	funktionalitet.	


